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Vážení spoluobčané,
prázdniny vstoupily do druhé poloviny 
a nový školní rok nám jde rychle vstříc. 
Čekají nás komunální volby, které byly 
vyhlášeny prezidentem republiky na 
pátek 23. září a sobotu 24. září 2022. 
Voliči budou vybírat nové členy za-
stupitelstev obcí, měst nebo městských 
obvodů. Tyto volby se spojí s volbami 
do třetiny Senátu. 

Počátek léta byl pro radniční repre-
zentaci naplněn prací. Dokončujeme 
studii náměstí Svobody, kterou zhoto-
vuje kancelář Koumar & Ehl, a pokra-
čujeme s architektonickou soutěží na 
revitalizaci libčické náplavky, kde jsme 
zahájili jednání s ateliérem Rehwaldt 
Landscape Architects. Projekční kan-
celář Novotný zpracoval projektovou 
dokumentaci pro stavební povolení 
na nové školní družiny a získali jsme 
dotaci 20 milionů. Stejná kancelář 
připravuje i studii včetně dokumentace 
na nové ordinace na náměstí Svobody 
v domě nad samoobsluhou. Tvorba no-
vého územního plánu města pokračuje 
a o jeho přijetí rozhodne nové zastupi-
telstvo města. 

Jsme spokojeni s fungováním ZUŠ 
i MŠ. Rada města kriticky zhodnotila 
fungování ZŠ Karla Hašlera a rozhodla 
se přistoupit k vyhlášení konkurzu na 
pozici ředitele. Věřím, že se přihlásí 
kvalitní zájemci. Absolvovali jsme jed-
nání na kraji ohledně výstavby sportov-
ní haly TJ Sokol, nadále trvá radniční 
podpora tomuto projektu, protože hala 
je pro město potřebná.

Městský úřad pracuje dobře a za 
to náleží všem zaměstnancům měs-
ta poděkování. Rád bych poděkoval 
koaličním zastupitelům za nekonečnou 
trpělivost při výkonu funkce zastupitele. 
Poděkování náleží i opozičním zastu-
pitelům, neboť pod jejich působením 
se stále zlepšujeme v práci pro naše 
voliče – libčickou veřejnost. Věřím, že 
naši občané samozřejmě rozpoznají 
předvolební sliby stran od reality. Stačí 
se projít po městě a dívat se. Přeji všem 
krásné léto a pevné zdraví. n

Pavel Bartoš, starosta

informace
VELKOOBJEMOVÉ 
KONTEJNERY
SOBOTA 6. 8. 8.00–12.00
n   Ke Studánkám
n   Pod Saharou (parkoviště  

u bytového domu 685-687)
n   Kralupská
n   Tržní / Nerudova
n   Letecké náměstí

TERMÍNY SVOZU 
BIOODPADU
PONDĚLÍ 1. 8., 15. 8. A 29. 8.
Hnědé popelnice se vyvážejí  
vždy v pondělí lichý týden.

KLUB SENIORŮ
CESTOVATELÉ
Pozvánka na výlet:  
1. 9. Chrudim a Muzeum loutek. 
Přihlášky a informace získáte  
na čísle 725 865 826 
Jana Janovská, vedoucí zájezdů

ŠIKOVNÉ RUCE
Od září 2022 pořádáme 
KURZ PALIČKOVÁNÍ. Lekce  
jednou za měsíc, cena 200 Kč.  
Zájemci se mohou hlásit  
na čísle 737 526 629  
Eva Králová, ruční práce

LIBČICKÁ PLOVÁRNA
n Bazény: denně 10–19 hodin

n Restaurace: 10–22 hodin

n  Vstupné: do 3 let zdarma,  
do 15 let, důchodci, ZTP  
35 Kč/den, dospělí 70 Kč/den

n  T: 732 927 799  
www.libcickaplovarna.cz

kalendář akcí
LIBČICKÉ POSVÍCENÍ
 NEDĚLE 21. 8. 
n  Posvícenská mše svatá za farnost, 

17.30 hodin, kostel sv. Bartoloměje

n  Komentovaná prohlídka kostela, 
18.30 hodin, kostel sv. Bartoloměje

 PÁTEK 26. 8. 
n  Lunapark Helfer,  

13–22 hodin, náplavka

n  Schovanky, 19 hodin,  
host EV-Band, farní zahrada  
kostela sv. Bartoloměje

 SOBOTA 27. 8. 
n  Lunapark Helfer, 10–24 hodin, 

náplavka

n  Výstava drobného zvířectva,  
8–18 hodin, chovatelský areál 
Kuželník, Český svaz chovatelů

n  Posvícenský turnaj minižáků  
v házené, 9 hodin, venkovní hřiště 
Sokol Libčice

n  Fotbalový zápas, AFK Libčice 
mužstvo A  – Viktoria Všestudy, 
17 hodin, fotbalové hřiště Letky

n  Mistrovský zápas 1. kolo Českého 
poháru mužů TJ Sokol – házená 
Mělník, 14 hodin, venkovní hřiště 
Sokol Libčice

KONCERT NA NÁPLAVCE
n  DOMINIKA & BAND, 18.30 hodin

n  Ohňostroj, 21.00 hodin

n  Prague Queen, 21.30 hodin

n  DJ KOJDA, 23.30 hodin

 NEDĚLE 28. 8. 
n  Lunapark Helfer, 10–18 hodin, 

náplavka

n  Výstava drobného zvířectva,  
8–16 hodin, chovatelský areál 
Kuželník, Český svaz chovatelů

n  Volební turnaj v malé kopané, 
13 hodin. Volební družstva (LOS, 
Liběhrad, TRIANGL, TOP 09) změří 
své síly, hřiště Letky

n  Modlitba za farnost, 14.30 hodin

n  Poutní mše svatá za město,  
15.00 hodin

n  Komentovaná prohlídka kostela, 
16.30 hodin, katolický kostel  
sv. Bartoloměje

n  Fotbalový zápas, utkání starých 
gard AFK Libčice – Sokol Dolany, 
16 hodin, fotbalové hřiště Letky

 PONDĚLÍ 29. 8. 
n  Kapela Rumtorád, 17 hodin,  

Country koncert Pěkná,  
zahrada TJ Sokol

 PÁ 12. 8.    20.30    FILM 

Divoch
Velmi originální řešení kri-
ze středního věku podané 
s velmi černým humorem
Letní kino Libčice – plovárna

 SO 20. 8.    9.00    SPORT 

Novákův 
a Grunclův  
memoriál 2022
Odbor všestrannosti 
muži TJ Sokol Libčice or-
ganizuje XI. ročník Velké 
ceny Libčic nad Vltavou 
ve šplhu na laně a dopro-
vodném šplhu na tyči.
Libčická plovárna

 PÁ 26. 8.    20.00    FILM 

E.T. mimozemšťan
Jeden z nejkrásnějších 
filmů pro děti naprosto 
stylově pod hvězdami
Letní kino Libčice – plovárna

 NE 28. 8.    16.00    VÝSTAVA 

Dernisáž  
výstavy Minjan  
Dana Zollmanna
Fotografie ztvárňu-
jí unikátní vhled do 
každodenního života 
antverpské ortodoxní 
židovské komunity. Akce 
proběhne za účasti čes-
kých autorek projektu 
– překladatelky Radky 
Smejkalové a kurátorek 
Vandy Skálové (GASK) 
a Andrey Hoffman Neča-
sové (arto.to)
arto.to galerie v Uhelném mlýně

PRODEJ SLEPIČEK

www.drubezcervenyhradek.cz

Červený Hrádek prodává 
slepičky typu Tetra hnědá, 
Dominant všechny barvy, 
Green Shell – typu Araukana 
a Dark Shell – typu Maranska. 
Stáří: 16–20 týdnů 
Cena: 220–269 Kč/ks

PRODEJ 10. 8. a 4. 10. 2022
v 10.00 hod. u Kulturního domu
v Libčicích nad Vltavou

VÝKUP KRÁLIČÍCH KOŽEK
Cena dle poptávky. Info: Po–Pá 9.00–16.00 hod.
Tel.: 601 576 270, 728 605 840

Červený Hrádek prodává 
 hnědá, 

 všechny barvy, 
 – typu Araukana 
– typu Maranska. 

 220–269 Kč/ks

a 4. 10. 2022
u Kulturního domu

v Libčicích nad Vltavou

VÝKUP KRÁLIČÍCH KOŽEK
Cena dle poptávky. Info: Po–Pá 9.00–16.00 hod.

Slepice 58x60.indd   1Slepice 58x60.indd   1 21.07.2022   0:30:3521.07.2022   0:30:35
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Body z jednání rady města

www.libcice.cz

POZVÁNKA

Koncert PRAGUE QUEEN 

Vážení a milí spoluobčané, jak 
se již stalo dobrým zvykem, 
i v letošním roce pro vás vedení 

města připravilo bohatý posvícenský 
program, jehož vyvrcholením bude tra
diční koncert na libčické náplavce. Po 
koncertech kapely ABBA STARS a po
pulárního písničkáře XINDLA X jsem 
pro vás letos vybral PRAGUE QUEEN. 
Jde o hudební skupinu interpretující 
nejslavnější hity skupiny Queen a hrají 
v ní profesionální muzikanti a hudeb
níci, kteří pravidelně doprovázejí ikony 
české i zahraniční scény.

Frontmanem skupiny je Jaroslav 
Břeský, jenž se svým hlasem a imagí 

stylizuje do Freddieho Mercuryho. 
Prague Queen úzce spolupracuje 
i s bývalým asistentem Freddieho 
Mercuryho, kterým je Peter Frees
tone. Zajímavostí této skupiny je, že 
na basovou kytaru hraje dlouholetý 
občan Libčic František Raba. Před
kapelou této skupině bude zpěvačka 
DominiKa a zazní i její autorské 
písně. Na hlavní koncert naváže DJ 
Kojda a součástí programu bude 
ohňostroj. 

Na hojnou účast se těší vedení 
města Libčice nad Vltavou. n

Lukáš Reichel, radní

RADA MĚSTA 29.5. 

n  Určuje termíny jednání,  
a to 20. 7. a 10. 8. 2022.

n  Souhlasí s prodloužením 7 ubytova
cích a 9 nájemních smluv

n  Souhlasí s poskytnutím příspěvku 
pro TJ Sokol Libčice ve výši 8 tisíc ko
run na prodloužení kurzu češtiny pro 
Ukrajince.

n  Souhlasí s konáním posvícenského 
koncertu v sobotu 27. srpna 2022. 

n  Souhlasí s přijetím neinvestiční  
dotace ze Středočeského Fondu  
podpory dobrovolných hasičů a složek 
IZS na Program 22: Podpora akce
schopnosti jednotek SDH obcí ve výši  
47 430 korun s uznatelnými náklady  
63 239 korun.

n  Nesouhlasí s poskytnutím příspěvku 
15 250 korun na dvoutýdenní vodácký 
tábor pořádaný spolkem Krajináři pro 
tři ukrajinské děti, které navštěvují naši 
školu. Podpora vyplácená z městského 
rozpočtu je zaměřena především na 
služby poskytované ve městě nebo naši 
základní školou.

n  Souhlasí s poskytnutím příspěvku 
16 tisíc korun na školu v přírodě ZŠ 
na podporu čtyř rodin žáků, které se 
ocitly v hmotné nouzi, čerpáno z fondu 
školského rozvoje.

n  Souhlasí s poskytnutím příspěvku  
76 756 korun ZŠ na pobyt 15 ukrajin
ských žáků ve škole v přírodě, čerpáno 
z kapitoly pomoci. n red

Zápisy z jednání rady města jsou  
dostupné na www.libcice.cz.

VÍTÁNÍ DĚTÍ  
V LIBČICÍCH NAD VLTAVOU 
Vážení rodiče, dne 3. 9. 2022 se pod záštitou  
vedení města Libčice nad Vltavou uskuteční  
akt vítání dětí, které se narodily  
v období od 1. 1. 2022 do 30. 6. 2022.

Maminko a tatínku, 
pokud máte zájem, aby vaše děťátko  
bylo přivítáno mezi občany města  
Libčice nad Vltavou, sdělte prosím  
jméno a příjmení dítěte, datum  
jeho narození a vaši adresu na  
Městský úřad Libčice nad Vltavou  
buď e-mailem na adresu  
matrika@libcice.cz, nebo osobně  
u paní Žitné nebo telefonicky na  
čísle 607 040 036, a to nejpozději  
do 21. 8. 2022.
Pozvánka s přesným časem bude  
včas zaslána.
Podmínkou slavnostního obřadu  
je trvalý pobyt dítěte v našem  
městě k datu narození! n
Martina Žitná, matrikářka

Plasty

Sklo

Papír a lepenka

Biologicky rozložitelný odpad

Jedlý olej a tuk

Kovové obaly

Oděvy

Kompozitní obaly

Objemný odpad

Pneumatiky

Nebezpečný odpad

Hodnoty jsou uvedeny v kilogramech
Zdroj: správa majetku města (uvedená data byla vygenerovaná z informačního systému RECOS) 

39 499

29 243

48 103

68 348

598

1 831

1 224

973

61 810

5 420

1 190

LIBČICKÉ POSVÍCENÍ 2022

Svátek svatého 
Bartoloměje 
slavíme 24. srpna

Blíží se událost, která neodmy
slitelně patří k našemu městu, 
a připomínáme si ji nejen během 

společenských akcích, ale vstupuje i do 
našich rodin. Mnozí zvou své přátele na 
návštěvu a společně navštěvují různé 
akce. A možná někoho napadne otázka, 
co vlastně posvícení je a proč tu máme 
pouť. Ani si na tu otázku kolikrát ne
odpovíme. Jsme rádi, že posvícení tu je. 
A víme, že jej tu slavili i naši předci. 

Odpovědi můžeme hledat ve starých 
kronikách a letopisech. Posvícení není 
od toho, že v těch dnech budeme dlouho 
svítit. Nebo že si na někoho případně 
posvítíme. Slovo posvícení vzniklo od 
slova posvětit. A vztahuje se k něja
kému místu – kostelu, kapličce nebo 
i jen k „Božím mukám“ podél cest. Ve 
městech byl odedávna jednou z nejdůle
žitějších staveb kostel. A jeho posvěcení 
(po výstavbě) byla vždy velká událost. 
Je to předání stavby k užívání. Vlastně 
jsou to takové narozeniny kostela. A tak 
i u nás posvícení slavíme – slavíme jej 
19. srpna, neboť ten den v roce 1769 byl 
kostel slavnostně posvěcen. 

Stejně jako když se někdo narodí, 
dostává křestní jméno, tak i kostel, když 
je svěcen, je zasvěcován nějakému světci, 
v našem případě svatému Bartoloměji, 
apoštolovi. Pak tu máme slovo pouť 
– poutní slavnost. Pod poutí si mnozí 
představí kolotoče, koláče a cukrovou 
vatu. Ale v samotném kořeni slova sly
šíme „putování“. Je to proto, že na různé 
svátky světců se putovalo do kostelů, 
které jim byly zasvěceny. Asi jako když 
člověk slaví svátek, tak si v každém kos
tele připomínáme svátek jeho patrona. 
A to je vždy velká událost a sláva.

Letos budeme posvícenskou mši 
svatou, která bude obětována za naši 
farnost, slavit 21. 8. v 17.30 hodin. 
A poutní mši ke svatému Bartoloměji, 
která bude obětována za naše město, 
budeme slavit 28. 8. v 15.00 hodin. Více 
na www.peplum.cz. n

Prokop Šatava, Římskokatolická farnost Roztoky

110 LET  
OD ZALOŽENÍ 

KLUBU
Zveme všechny příznivce 
fotbalu 13. srpna 2022 
na oslavu založení klubu

PROGRAM

11.00 hodin 
turnaj žáci  

14.30 hodin 
 utkání A mužstva mužů Libčic  

proti SK Lhota

17.00 hodin 
utkání staré gardy Libčic  

proti výběru Jana Bergera

19.30 hodin 
živá hudba

Těšíme se na setkání s vámi. 

Günter Bittengel, předseda klubu

Profesionální hudební ztvárnění vás přesune do doby, kdy skupina Queen ovládala 
velké davy na vyprodaných stadionech po celém světě.
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JAK TŘÍDÍME  
ODPAD 
Opět vám přinášíme výsledky recyk-
lace odpadů v našem městě. Za první 
pololetí roku 2022 bylo v Libčicích 
vyprodukováno celkem více než  
581,24 tuny odpadu, z toho téměř 
258,24 tuny bude recyklováno. Jen 
tak dál. Tím že třídíte odpad, který lze 
opakovaně využít, přispíváte k udržení 
výše poplatku za komunální odpad. 

Ceníme si vašeho zodpovědného  
přístupu, děkujeme. n red



6

www.libcice.czLIBČICKÉ NOVINY  /  Zpravodaj města Libčice nad Vltavou  /  srpen 2022

ZPRÁVY Z RADNICE 7ZPRÁVY Z RADNICE 

ROZVOJ MĚSTA

Brzy vznikne přírodně 
laděná náplavka
V TOMTO ČÍSLE NOVIN VÁM PŘEDSTAVÍME  
PRVNÍ DVA NÁVRHY, KTERÉ MĚSTO OBDRŽELO  
V RÁMCI SOUTĚŽE ARCHITEKTONICKO-KRAJINÁŘSKÉHO 
ŘEŠENÍ VEŘEJNÉHO PROSTORU LIBČICKÉ NÁPLAVKY. 
KVALITOU ZPRACOVÁNÍ JSOU OBA NA VYSOKÉ ÚROVNI. 

Možná jste neodolali a nahlédli na 
web města, abyste se seznámili, 
s čím přišel ateliér Rehwaldt 

Landscape Architects, prohlédli si spo
lečnou práci týmů In site a Terra Florida, 
návrh brněnského ateliéru Partero i praž
ského Stavex Praha. To je také pořadí, 
s jakým se účastníci v soutěži umístili. 

ZADÁNÍ
Pojďme si krátce osvěžit soutěžní zadání. 
To připravoval ve spolupráci s radnicí 
městský architekt Jiří Opočenský, dále se 
do něj promítly připomínky poroty po 
ustavující schůzi. Hodně jsme se drželi 
výsledků veřejného průzkumu, ve kterém 
lidé jednoznačně volili přírodní charakter 
náplavky. 

Víme, že náplavku je nutné kultivo
vat, ale ne na úkor dalších potřebných 
investic města (centra města, škol, 
sportovní haly). Finanční nároky jsme 
museli mírnit, náklady na akci byly sta
noveny na 18 milionů korun s možnos
tí budovat náplavku postupně. Zásadní 
limity představuje Povodí Vltavy. Bylo 
třeba myslet na souvislosti – propo
jení s městem, budoucí cyklostezku, 
zázemí pro akce, možnost parkování, 
různé způsoby využití. To vše pojmout 
koncepčně na celém prostoru a přitom 
hlídat náklady na údržbu. Pravidla 
soutěže byla dána, své k tomu připojila 
Česká komora architektů. Kvalitní věci 
vzniknou jen ve spolupráci s odbor
níky, kdy těžíte z jejich zkušeností. 
Už během průzkumu bylo cítit, že 
lidem na náplavce velmi záleží. Cílem 
je přetvořit náplavku na promyšlený, 
krásný a nadčasový prostor pro relaxaci 
a setkávání občanů našeho města.

NÁVRHY
Během hodnocení návrhů panovala 
příjemná shoda a k výsledku se odbor
ná i závislá část poroty propracovala 
postupně. První dojem je samozřejmě 
důležitý, ale vzájemnou diskuzí a po
ukazováním na určité aspekty jednot
livých návrhů se dařilo odhalit jemné 
a na první pohled nepříliš zřetelné 
přednosti nebo naopak nedostatky. 

1. MÍSTO ZÍSKAL  
NÁVRH ATELIÉRU REHWALDT 
LANDSCAPE ARCHITECTS
Ten podporuje současný přírodní cha
rakter s ohledem na původ náplavky 
a vazby na městský kontext. Plánováno 
je vedení cyklostezky s napojením na 
vozovku ve směru k jezu. V návaz
nosti na vozovku u hlavního vstupu 
je navržena odstavná plocha pro auta. 
Hlavní trasy respektují současný pohyb 
kolem řeky a pod průmyslovým areá
lem. Zároveň je plánováno propojení 
cyklostezky z průmyslového areálu, 
který bude revitalizován. Navrženy jsou 
plynulé kontinuální cesty připomínající 
vlnitý pohyb řeky, ty jsou pak přetnuty 
přímými propojkami z města.

Území náplavky je jemně mode
lováno tak, aby byl rozvíjen přírodní 
charakter a podpořena biodiverzita. 
Břeh je zbaven kamenného zpevnění 
a bude postupně modelován pohyby 
řeky. V místě rýhy je území rozvolněno, 
což umožňuje vstup řeky a oživení lo
kality rostlinnými i živočišnými druhy. 
Veškerý výkopek je uložen na místě 
a použit na zmíněné jemné modelace.

Většina ploch je ponechána vol
ná, což umožňuje různorodé využití. 

Plocha u hlavního vstupu je určena 
ke konání kulturních akcí. Jižně jsou 
navrženy plochy lučního charakteru, 
ve kterých jsou rozmístěny mobiliář 
a herní prvky. Libčická náplavka je 
místem setkávání různých zájmových 

a věkových skupin. Děti si krátí volný 
čas hrou, jejich rodiče s nimi poznávají 
přírodu. Cyklostezka umožňuje pohyb 
na kole nebo kolečkových bruslích.

V návrhu je kladen důraz na re
cyklaci materiálů, které se vyskytují 
v území. Kamenné zpevnění břehů je 
znovu použito pro dláždění. Betonové 
dílce jsou znovu použity v betonových 
sedacích prvcích.

První etapa představuje zásahy, které 
je možné zrealizovat v kratším časo
vém horizontu. Zahrnuje tedy realizaci 
cyklostezky, výsadbu dřevin, terénní 
modelaci a vytvoření mokřadu, kul
tivaci přímých cest k řece a vytvoření 
vstupů k řece ve formě mírné pláže se 
stupni a moly. Dále je nutné vytvoření 

zázemí pro společenské akce a odstavné 
plochy pro parkující auta. Druhá etapa 
zahrnuje vytvoření vstupů z průmyslo
vého areálu na náplavku a postupnou 
modelaci břehů činností řeky. Další 
etapa zahrnuje založení zátěžového 
a květnatého trávníku.

Čerpáno z autorské zprávy. 

2. MÍSTO OBSADIL SPOLEČNÝ 
NÁVRH TERRA FLORIDA + IN-SITE 
Dále se seznámíme s návrhem architek
tů, kterým porota určila druhé místo. 
Cílem je vytvořit přírodě blízký povod
ňový park. Pozvolné břehy Vltavy přiblí
ží řeku lidem, umožní kontakt s vodní 
hladinou, dotek vodního živlu. Význam 
místa posílí renaturace prostoru, pod
pora přirozených stanovišť vázaných na 
vodní prostředí a rozvoj biodiverzity. 
Důraz je kladen na využívání veškeré 
vody – dešťové i přečištěné z ČOV. 

Středová část je zatravněná a může 
sloužit nejrůznějším sportovním aktivi
tám. V pozadí je vidět porost v přírodní 
části (sukcesní divočina) a nachází se 
zde rozlehlá štěrková pláž s pozvolným 
břehem poskytujícím pohodlný přístup 
k vodě, dřevěná mola na slunění a zá
zemí pro koupání včetně převlékárny 
a venkovní sprchy.

Terén je modelován, aby nevytvářel 
bariéru při vstupu do území. Prostor 
parkování je zastíněný menšími stromy, 
které nezacloní výhled na kostel sv. 
Bartoloměje. Prostor u kavárny je dopl

něný herními prvky. Na západní straně 
vzniká dráha pro pump track cílená na 
mladou generací. Území v budoucnu 
protne cyklostezka, která území propojí 
s dalšími lokalitami. Modifikace terénu 
umožňuje vznik různorodých pobřež
ních biotopů, kde lze pozorovat řadu 
druhů vodních ptáků.

Na obou vjezdech je potřeba usměr
nit jízdu cyklistů a inline bruslařů 
zpomalovacími prvky. V prostoru jsou 
využité recyklované betonové panely 
ze zrušené komunikace a kamenných 
bloků. Cílem je snížení nákladů i náro
ků na životní prostředí. Pobytové části 
náplavky jsou doplněné jednoduchým 
robustním mobiliářem z přírodních 
materiálů (lavičky, piknikové stoly s la
vicemi, sprcha, pítko, stojany na kola).

Projekt je členěn do tří fází. Úvodní 
fází je iniciace – ochutnávka toho, jak 
může náplavka fungovat (středová část), 
a vejde se do finančního limitu soutěže. 
Druhá fáze (severní a jižní výběžek) má 
ambice vytvořit z náplavky přírodě blíz
ké území s revitalizovanými břehy a po
tenciálem pro rozvoj biodiverzit, která 
dnes naší krajině schází. Na realizaci 
této fáze je možné žádat finance z dotač
ního titulu OPŽP. Třetí fáze představuje 
doplnění o další prvky drobné archi
tektury a vybavení, které se nevešlo do 
iniciační fáze. V území může vzniknout 
např. kavárna šitá na míru. 

Čerpáno z autorské zprávy. 

Každý z návrhů si zaslouží prostor ně
kolika stran pro správné pochopení au
torského záměru. Jsme však limitováni 
prostorem, proto vám přinášíme výběr 
toho podstatného a zbylé dva návrhy 
představíme v dalším čísle novin. Vše 
najdete na webu města a stojí za to si to 
projít, což doporučujeme. n red

schéma aktivit

wc

P

Odhad realizace: 17 992 700 Kč

Zde si můžete 
prohlédnout  

celý návrh:

Odhad realizace: 21 438 732 Kč 
(pouze pro etapu 1 – iniciace)

Zde si můžete  
prohlédnout  

celý návrh:
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ZHRUBA ZA DVA MĚSÍCE SE OTEVŘOU VOLEBNÍ MÍSTNOSTI 
A BUDE JASNO, KDO SE UJME VLÁDY NAD LIBČICEMI NA 
DALŠÍ ČTYŘI ROKY. POLITICKÉ SUBJEKTY UCHÁZEJÍCÍ SE 
O HLASY MÍSTNÍCH VOLIČŮ NYNÍ INTENZIVNĚ PRACUJÍ NA 
SVÝCH PROGRAMECH.

Kandidátky budou zveřejněny 
v zářijových novinách. Nečekejte 
velká překvapení, libčická poli

tická scéna je relativně stabilní a o vaši 
přízeň se budou ucházet Liběhrad, 
Libčický občanský spolek LOS, TOP 09, 
ODS a nově Triangl. 

Chtěli jsme čtenářům novin a záro
veň voličům odhalit postoje k rozvo
jovým projektům města kandidujících 
stran. Správa města nespočívá jen v za
jišťování provozu a údržbě, ale je také 
třeba myslet na budoucnost a pracovat 
na rozvoji města. Libčice momentál
ně disponují rozpočtovým přebytkem 
zhruba 100 milionu korun, což je dobré 
startovací východisko, a v kombinaci 
s využitím dotací a úvěru se dá leccos 
v našem městě změnit. A co by to mělo 
být? Kam nasměrovat úsilí i peníze, aby 
se nám tu za pár let žilo lépe? 

Oslovili jsme kandidující subjekty 
s otázkou: 
Jaký rozvojový projekt budete 
prioritně prosazovat, pokud vám 
voliči dají mandát, a proč? 
Otázka je možná jednoduchá, odpověď 
může být složitější. Osloveni byli všich
ni a na zformulování odpovědi měli 
přesně jeden týden. Pro dokreslení při
pojujeme krátkou rekapitulaci hlavních 
rozvojových aktivit, na kterých se ve 
volebním období 2018–2022 pracovalo: 
navýšení kapacity ZŠ, rekonstrukce 
ZUŠ, rozšíření MŠ, nový územní plán, 
nové centrum města, sportovní hala, 
libčická náplavka. Odevzdané texty 
nejsou redakčně korigovány, odpovědi 
jsou řazeny podle času doručení. Věří
me, ze vás některá z odpovědí zaujme 
a pomůže v rozhodnutí, čí volební lístek 
do urny vhodit. n red 

Spolek TRIANGL se objevuje na 
místní politické scéně poprvé, 

a přestože  pozorně sledujeme dění 
v našem městě, jeho rozvoj i vize, nebylo 
by od  nás korektní cokoli, co se zde 
doposud vykonalo, kritizovat, korigovat či 
prosazovat, neboť jsme neměli přístup 
k detailním procesům vývoje, ani možnost 
o čemkoli spolurozhodovat.  Můžeme ale 
prohlásit, že pokud získáme od libčických 
občanů důvěru a  možnost zasednout do 
zastupitelstva našeho města, budeme 
usilovat o co nejúčelnější investice souvise
jící s přibývajícím počtem obyvatel do škol 
a sportovišť. V rámci možností podpoříme 
výstavbu městských bytů, jejichž nedosta
tek se projevuje při náboru pro město 
důležitých profesí, jako jsou například 
učitelé a lékaři, případně při sociální 
pomoci našim občanům, kteří se ocitnou 
v těžkých  životních podmínkách. TRIAN
GL si je vědom toho, že volební vize lze 
realizovat až podle výsledku voleb, složení 
zastupitelstva a ekonomické situace nejen 
v našem městě, ale i v naší zemi, která se 
musí vypořádat s krizí, jež ani ti nejlepší 
ekonomové nepředpokládali. Přesto máme 
své představy a návrhy, na co by se nové 
vedení města mohlo zaměřit, což  předsta
víme ve svém volebním programu.

Za TRIANGL Libčice z.s. Hannah Bartíková 

n n n
 SPOLEČNĚ pro Libčice, sdružení ODS 
a nezávislých s podporou KDU-ČSL: 
Ukončíme platbu za odpad

Po čas vysokých nákladů na 
energie ukončíme platbu za 

odpady. Každé město má hospodařit 
vyrovnaně s mírným přebytkem. Jsou to 
naše peníze z daní. Jsou od toho, aby 
zlepšovaly kvalitu života, ne léta ztrácely 
hodnotu kvůli inflaci (letos Libčice kvůli 
dosavadnímu neinvestování reálně 
přijdou o 20 milionů(!). 

Dnes je proto rozumné a správné tyto 
peníze, které město vlastně jen spořilo 
za libčické domácnosti, vrátit. Čtyřčlen
ná rodina ušetří 2 100 Kč ročně. Spolu 
s úsporným tarifem, který ODS prosa
dila na celostátní úrovni a který budou 
všichni čerpat automaticky, tím rodina 
ušetří skoro dvacet tisíc korun ročně. 
Podrobně na webu odslibcice.cz nebo 
Facebooku.

n n n
Volební subjekt Liběhrad z.s. se 
o přízeň voličů uchází již páté 

volební období. Na radnici jsme 
v různých personálních obměnách 
strávili 16 let, což nám dává možnost 
pracovat systematicky na zvelebení 
našeho města. Pro nás je závazný 
dokument: „Strategický plán rozvoje 
města“ ve smyslu jeho ustanovení je 
mnoho důležitých projektů, jež nelze 
opomenout (sběrný dvůr) ale naše 
sympatie k nějakému projektu lze jistě 
vyjádřit takto:

1.  Revitalizace libčické náplavky  
(máme studii)

2.  Navýšení kapacity ZŠ a MŠ  
(máme studii a projekt)

3.  Revitalizace Náměstí Svobody  
(Městský dům, budova úřadu,  
náměstí – máme studii a zadaný  
projekt)

4.  Sportovní hala města ve spolupráci 
s TJ Sokol (máme studii)

5.  Zlepšení fungování  
areálu AFK (máme projekt)

6.  Komplexní rekonstrukce libčického 
koupaliště”

Za Liběhrad z.s.  
Pavel Bartoš, Vít Penížek a Lukáš Reichel

n n n
Naším prioritním projektem bude, 
v případě získání důvěry voličů, úspora 

energií s maximálním využitím dotací, a to 
instalací obnovitelných zdrojů energie (solární 
systémy na střechy budov města – ZŠ, MŠ, 
ZUŠ, MÚ apod.). Tato investice s rychlou 
návratností zajistí, kromě menší závislosti na 
nekončícím zdražování energií, i dlouhodobou 
stabilitu rozpočtu města. Naší další prioritou je 
výstavba nových sportovišť, dětských hřišť 
a kluboven pro větší zapojení dětí a mládeže do 
sportovních a volnočasových aktivit a využitím 
pro všechny občany našeho města.

František Hudek a Ing. Jiří Lain  
za Sdružení nezávislých kandidátů  
a TOP 09 Libčice nad Vltavou

n n n

Jsme přesvědčeni, že úspěšný rozvoj 
Libčic je podmíněný shodou napříč 

vedením města. V případě, že od voličů 
dostaneme silný mandát, přizveme na radnici 
zástupce dalších subjektů. Jen tak zajistíme 
širokou podporu plánů a jejich přeměnu ve 
skutečnost. Nadále budeme trvat na koncepč
ní přípravě, jasných zadáních, smysluplných 
analýzách a hledání příležitostí. Veřejnost pro 
nás bude opravdovým partnerem, nikoliv 
kulisou k prezentaci závěrů. Chceme pokra
čovat v započatých projektech (náplavka, 
přestavba centra města, sportovní hala) 
a hledat pro ně vhodné zdroje financování 
(státní rozpočet i fondy EU). Městský 
rozpočet přednostně zaměříme na projekty, 
které mají už pár let zpoždění (např. rozšíření 
kapacity MŠ i ZŠ). Budeme spolupracovat 
s krajem a okolními obcemi na dopravních 
projektech (cyklostezka, chodník na evang.
hřbitov). Spolky a zájmové organizace jsou 
duchem Libčic, ty budeme více podporovat.“

Libčický občanský spolek LOS

ROZVOJ MĚSTA

Co je pro Libčice nejdůležitější
ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ ŠKOLA 

Fotogalerie z Itálie

Žáci ZUŠ se  
v červnu zúčastnili 
studijního pobytu  
v italském městě 
Porto San Giorgio  
v partnerském  
regionu Marche.

FOTO: JAROMÍR SANTLER
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Neděle 18. 9. 2022 od 14 hod.

na sokolském hřišti (po farmářských trzích)

9. ročník
Festival pořádá

GULÁŠOVÁNÍ

Déšť nás od vaření guláše neodradil
V SOBOTU 25. ČERVNA SE NA FOTBALOVÉM HŘIŠTI AFK LIBČICE KONAL JIŽ 
7. ROČNÍK SPORTOVNĚ GULÁŠOVÉHO ODPOLEDNE. LETOS BYLO PŘIHLÁŠENO 
REKORDNÍCH 15 DRUŽSTEV MILOVNÍKŮ KOTLÍKOVÉHO GULÁŠE. 

Soutěžící i diváky neodradil ani 
vytrvalý déšť. Vybavili se deštníky 
i pláštěnkami a netrpělivě čekali 

na začátek soutěže, kterou odstartoval 
hlavní organizátor a sponzor Petr Vesze
lei ve 14 hodin. Poté už začalo rozdělává
ní ohně, loupání a krájení cibule, masa, 
přidávání tajných ingrediencí. V 15 ho 
din se umoudřilo počasí a konečně 
přestalo pršet. Všichni soutěžící se bě
hem vaření mohli občerstvit grilovanou 
klobásou, karbanátkem, bramborákem 
a pivem. Také se tradičně sportovně sou
těžilo v držení tupláků a běhu s pivním 

soudkem, na což pečlivě dohlížel pan 
Libor Souček. Na dodržování pravidel 
gulášování přísně dohlížela Růženka Liš
ková a Katka Loskotová, které na závěr 
soutěže spočítaly hlasovací lístky, vypsaly 
diplomy a pomáhaly při předávání 
cen. K dobré odpolední náladě hrála 
všem místním známá kapela Rumtorád 
a k večernímu posezení i tanci hudební 
skupina Free Co Band z Řeže. 

V 17.30 hodin byla soutěž ukončena. 
Následně ochutnávali všichni diváci 
i soutěžící a hlasovali pro dle jejich 
chutě nejlepší kotlíkový guláš. Rozho

dování nebylo vůbec snadné. Po sečtení 
hlasů první cenu a putovní pohár 
převzalo družstvo Brdští medvědi, čímž 
obhájilo vítězství z loňského roku. Díky 
sponzorům starosta Libčic Pavel Bartoš 
společně s Petrem Veszeleiem předali 
poháry a věcné dary všem družstvům 
za gulášování i sportovní výkony v do
provodných sportovních soutěžích. 

Velký dík patří všem soutěžícím, 
spoluorganizátorům, sponzorům, divá
kům, fotografovi Davidovi Landgrafovi 
a hudebním skupinám. Letošní ročník 
se opět vydařil. Všechny příznivce kot
líkového guláše tímto zvu na 8. ročník, 
který se bude konat 24. června 2023. n
Jana Veszeleiová,  
členka soutěžního družstva

Vítězné pořadí: 1. místo Brdští medvědi, 2. místo Bull. S. Team, 3. místo pan Hudek
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KLUB SENIORŮ – ŠIKOVNÉ RUCE

Výstava v Lysé nad Labem

Při vstupu do pavilonu vás uvítaly 
výstavní panely, kde byly vysta
veny krásné rukodělné před

měty, které posledních několik měsíců 
vznikaly v Libčicích. 

Letošní 22. ročník celostátní výstavy 
uměleckých prací seniorů v okruzích 
ruční práce, literární práce a fotografie 
proběhl třetí červnový víkend v areálu 
v Lysé nad Labem. Téměř tři a půl tisíce 
exponátů zaplnily celou výstavní halu. 

Eva Králová komentuje výsledek 
soutěže takto: „Letos jsme cenu nezís
kali, konkurence byla silná a sešlo se 
opravdu hodně rukodělných výtvorů. 
To nás však nemrzí, v minulosti jsme 
získali tři ceny, a tak má nárok zase ně
kdo jiný (úsměv). Osobně se mi výstava 
velmi líbila a překvapilo mne množství 
paličkovaných exponátů. Je vidět, že to 
je oblíbená technika. Náš klub seniorů 
od září také nabízí kurz paličkování, 
tak se k nám můžete přidat. Do dalšího 

ročníku výstavy bychom chtěli vyrobit 
dekorace technikou quilling, což je tva
rování papírových proužků do různých 
obrazců“. n red

z knihovny
Na prázdniny čtení o tom,  
kam lze dojít pěšky.

Ladislav Zibura: 

Už nikdy 
pěšky  
po Arménii 
a Gruzii
Nakladatelství  
BizzBooks 2017

Joseph Joffo: 

Z Paříže  
do Paříže 
Nakladatelství  
Mladá fronta 2017

Pokud dojdete ke knihovním dveřím 
a bude zavřeno, máte možnost knihy 
vrátit do označeného boxu. Zkontro-
lujte si prosím na webu města, jak je 
knihovna otevřena.

KLUB SENIORŮ – CESTOVATELÉ

Naše červnové výlety

Opět čtenářům přinášíme infor
mace o činnosti Klubu seniorů 
cestovatelů. V červnu jsme na

vštívili Komorní Hrádek, Kostelec nad 
Černými lesy a Krkonoše. V Jilemnici 
jsme si prohlédli krkonošské muzeum, 
kde zámecká expozice přibližuje rod 
Harrachů, především Jana Nepomuka 
hraběte Harracha, který byl velký mece
náš. Expozice Bílou stopou nás seznámi
la s vývojem lyžování v českých zemích. 
Velmi se nám líbil krásný pohyblivý 
betlém. Po obědě jsme pokračovali do 
Špindlerova Mlýna. Počasí bylo krásné, 
a tak jsme se po procházce kochali při 
kávě na terase výhledem na kopce a šu
mící Labe. V úterý 14. června se několik 
členů rozjelo vlakem do lázeňského 
města a sídla krále Jiřího z Poděbrad.

V srpnu se několik členek zúčastní 
vlastivědné vycházky VINOHRADSKÉ 
VILY.

A těšíme se na poslední výlet, který 
plánujeme na čtvrtek 1. září a chystáme 

se na zámek Choltice a navštívíme měs
to Chrudim, kde je muzeum loutek. 
Můžete se k nám připojit. n

Jana Janovská, vedoucí zájezdu

Další výlet plánujeme 1. září 2022.

Kolektivní práce členek Klubu seniorů  
v Libčicích 
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ZVEME VŠECHNY,  
KDO SI CHTĚJÍ HÁZENOU 
VYZKOUŠET, NA NAŠE 
ZÁŘIJOVÉ TRÉNINKY. 
Od 5. září po celý měsíc probíhá 
nábor chlapců do všech kategorií:
Přípravka: ročníky 2015–2016
Minižactvo: ročníky 2013–2014
Mladší žáci: ročníky 2011–2012
www.sokollibcice.cz/hazena/mladez
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TJ SOKOL

Házenkářská mládež: pozvánka  
na turnaj a 1. kolo Českého poháru

PODZIMNÍ ČÁST SEZONY BYLA 
JEŠTĚ TROCHU POZNAMENANÁ 
USTUPUJÍCÍ PANDEMIÍ, ALE UŽ SE 
ZAČAL PROJEVOVAT POTENCIÁL 
NAŠICH „MINÍKŮ“. BĚHEM ZIMNÍ 
PŘÍPRAVY V NAŠÍ SKROMNÉ 
TĚLOCVIČNĚ UDĚLALA SPOUSTA 
DĚTÍ VELKÝ POKROK, KTERÝ SE 
PROJEVIL V JARNÍ ČÁSTI SEZONY. 

Společně se Štěpánem Hřebejkem 
se nám podařilo u dětí probudit 
neuvěřitelnou chuť po házené 

a touhu po vítězství. V některých zápa
sech byla k vidění i kombinační hra, na 
což byla radost se dívat. I tak je samo
zřejmě stále na čem pracovat.

Na turnaje jsme měli k dispozici po
měrně velký počet dětí, takže se dařilo 
postavit vždy dva týmy. Tým A na jaře 
krom tří čtyř vyrovnaných zápasů vše 
ostatní vyhrál, někdy i dost výrazně. 
Tým B vzhledem ke složení z mladších 
ročníků takové ambice neměl a o to 
více překvapil, když podával solidní vý
kony vedoucí i k vyhraným zápasům či 
potrápení favoritů. Poslední dva turnaje 
byla již soupiska neúplná kvůli častým 
omluvenkám. Naštěstí jsme absentující 
dokázali nahradit šikulkami z příprav
ky. Ti nás mile překvapili a potěšili, 
dokázali své starší kamarády solidně 

zastoupit. Je tedy vidět, že i v přípravce 
je spousta nadějných hráčů, kteří také 
udělali pořádný krok kupředu, a ti star
ší jsou pro ně velkou motivací.

I samotná přípravka na jaře odehrála 
dva turnaje. Na hřišti byla na dětech 
vidět tréma z prvních minut proti jiným 
týmům, ale velké odhodlání zahrát si 
házenou ji spolehlivě zahnalo. Ty šťastné 
pohledy a radost dětí, když se jim něco 
povede, dají gól nebo vyhrají zápas jsou 
k nezaplacení. Pro nás trenéry je to hna
cí motor, proč házené věnovat svůj čas.

Rádi bychom touto cestou pozvali 
všechny příznivce házené na turnaj 
minižactva, který děti sehrají v rámci 
posvícení v sobotu 27. 8. Turnaj bude 
předehrávkou prvního kola Českého 
poháru, které odehrají muži na našem 
hřišti ve 14 hodin proti Mělníku. n
Tomáš Nováček, Štěpán Hřebejk,  
trenéři mládeže
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Turnaj v Příbrami odehráli minižáci v sobotu 14. května 2022. 

PARKOUR RUN LIBČICE
První prázdninovou 
sobotu to vypuklo

Závod v parkouru, který se 
v našem městě ještě nikdy 
nekonal. Parkour je poměrně 

mladý sport, který si rychle na
šel své zájemce i v našem Sokole. 
Důkazem byl právě Parkour Run, 
kterého se 2. 7. zúčastnilo celkem 
53 závodníků napříč všemi věkový
mi kategoriemi. Nejmladšímu byly 
3 roky a mezi tatínky, které jejich 
děti vyprovokovaly k závodu, byli 
i čtyřicetiletí.

Všechno nám vyšlo. Krásné po
časí, velká účast závodníků i dobře 
se bavících diváků. Děkuji Sokolu 
za finanční podporu, děkuji spon
zorům TRIANGL a firmě Ondřeje 
Veszelei za příspěvek a děkuji svým 
kolegům, bez nichž by se závod ne
mohl uskutečnit. Jmenovitě Kejmy 
(Jana Kejmarová, náčelnice VŽ), 
Pepovi (Josef Nováček – hospodář), 
zvukaři Láďovi Doušovi a našim 
nejlepším parkouristům Majkovi 
(Michal Knoflíček) a Theovi (Theo
dor Bartoň). Dík patří též restauraci 
Na Žíněnce za občerstvení a všem 
maminkám za úžasný sladkosla
ný doping, který dětem upekly na 
posilněnou.

Věřím, že se nám podařilo založit 
novou sportovní tradici a že se mů
žeme těšit na pokračování v příštím 
školním roce.

Přeji všem „našim“ dětem a jejich 
rodičům krásné prázdniny. n
Hannah Bartíková,  
trenérka a vzdělavatelka TJ Sokol Libčice
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Sofinka Streckerová v cíli

www.libcice.cz

CYKLISTIKA, BĚH

Libčický pohárek se pojede 25. září
BĚŽECKÉ A CYKLISTICKÉ ZÁVODY PRO DĚTI  
SE TĚŠÍ JIŽ ČTYŘLETÉ TRADICI. LETOŠNÍ DVA ZÁVODY 
PROBĚHLY V KVĚTNU A ČERVNU, DALŠÍ JSOU  
PLÁNOVÁNY NA ZÁŘÍ A ŘÍJEN. ZA ORGANIZACÍ  
STOJÍ TOMÁŠ LISÝ SE SVÝMI KAMARÁDY.

Profesí je fotograf a aktivní 
sportovec, závodí v běžeckém 
lyžování a triatlonu, od mládí se 

věnuje horolezectví. Živí se reportážní 
a reklamní fotografií. V roce 2002 ho 
práce zavála do Centra Paraple, vznikla 
nová přátelství a postupně se začal vě
novat sportu vozíčkářů. Později založil 
organizaci Sportability, kde se specia
lizuje na trénink handicapovaných 
lyžařů od začátečníků až po nejlepší 
české reprezentanty.

Svou druhou práci popisuje Tomáš 
Lisý takto: „Vážný úraz jako poranění 
míchy zásadně ovlivní život. To, že 
člověk nemůže chodit a usedne na 
vozík, není zdaleka jedinou komplikací. 
Sport a aktivní způsob života pak hraje 
nesmírně důležitou roli. Jak po fyzické 
stránce, tak z psychického hlediska. 
Lyžování je jeden z mála sportů, kde 
i s větším postižením zůstává náboj 
rychlosti i zážitek, na který jste byli 
zvyklí před úrazem. Baví mne ta in
tenzita, blízkost přírody a nefalšovaná 
radost, kterou ve tvářích svých klientů 

vidím. Často patří mezi nejlepší lyžaře 
na svahu, myšleno i mezi zdravými. :) 
Na běžkách se zase vozíčkář vlastní 
silou podívá na místa, kam se v zimě 
prostě jinak nedostane.“

Závody pro libčické děti pořádá od 
roku 2018. Trochu z nostalgie, když 
jako dítě začínal více jezdit na kole, po
dobnou iniciativu by uvítal. Tak přišel 
nápad uspořádat něco pro místní děti. 
Sport v Libčicích je dobře etablovaný, 
silnou pozici tu zastává fotbal a samo
zřejmě historicky házená. Cyklistika 
a běh tu v nabídce oddílů nejsou. 
„Dává mi smysl rozvíjet sport a kladný 
vztah k přírodě od dětského věku.“

KATEGORIE A TRASY
Závodí se přibližně třikrát až čtyřikrát 
ročně v kategoriích 5–7 let, 8–9 let, 
10–12 let a 13+. Poslední kategorie 
je zastoupená nejméně, a proto se na 
ni chce více zaměřit. Kategorie jsou 
také děleny na holky a kluky. Občas se 
závody uskuteční ve formátu duatlonu, 
kdy účastníci závodí jak v běhu, tak na 

kole. Do budoucna plánuje přitáhnout 
větší pozornost teenagerů a zapojit 
i dospělé. 

Trasy jsou postaveny tak, aby ná
ročností odpovídaly věku dětí, jejich 
dovednostem a bavily je. Doposud 
se závodilo na čtyřech tratích – na 
náplavce v Libčicích i Letkách, u jezu, 
a dokonce i v areálu Šroubárny. Důraz 
je kladen na to, aby závodní trať byla 
zcela uzavřena provozu. Závodů se 
obvykle účastní okolo 25 až 30 malých 
závodníků, několikrát to bylo dokonce 
přes 50. Jeden ze závodů zpestřila škola 
jízdy v terénu a přes překážky. Děti si to 
náramně užily a vzhledem ke spoluprá
ci s kamarády z roztockého bikeparku 
to nebylo naposledy.

O plánovaných závodech se dozvíte 
z FB Libčický pohárek a dalších inter
netových kanálů a plakátovacích ploch. 
Další závod se pojede v neděli 25. září 
a letošní poslední proběhne v druhé po
lovině října. Startovné je dobrovolné a or
ganizátor k tomu podotýká: „Líbí se mi 
koncept, ať lidi zaplatí tolik, kolik uznají 
za vhodné. Pokud to bude udržitelné, 
rád bych u tohoto konceptu zůstal.“ Děti 
po závodě dostanou medaili a zdravou 
vtipnou odměnu, na jaře to byl například 
meloun. A tak máteli doma malého 
nadějného sportovce, přihlaste ho na 
cyklozávod Libčický pohárek. n red

Během červnového závodu padly teplotní rekordy, a tak s ochlazováním závodníků pomáhali hasiči. 
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DOPIS ZASTUPITELŮM

Komunikace Vltavská a Dělnická  
ve vztahu k developerským plánům
DOVOLUJEME SI ZDE 
OTISKNOUT ČÁST DOPISU 
ZASLANÉHO NAŠIM 
ZASTUPITELŮM:

Vážený pane/paní, reaguji za 
spolek BEZPEČNÁ VLTAVSKÁ, 
z. s., na článek Budoucnost 

industriálního prostoru bývalé šroubár
ny zveřejněný v loňském roce 10/2021 
v Libčických novinách. V článku je 
uvedeno, že zástupci města jednají se 
zástupci investorů a developerů.

Proto se s vámi chci podělit o zkuše
nosti za své profese s obdobnými záměry. 
Pracuji na pražském letišti, které vlastní 
a spravuje rozsáhlý areál včetně veřejně 
přístupných komunikací a mým úkolem 
coby manažera rozvojových projektů je 
vyjadřovat se jménem letiště k záměrům 
v jeho okolí, a to prakticky na denní bázi.

Nejčastěji se setkávám s nereálnými 
proklamacemi investorů/developerů 
tohoto typu:

Plánujeme záměr, který nebude 
mít dopad na své okolí. Plánujeme, 
že obyvatelé záměru budou využívat 
městskou hromadnou dopravu apod. 
Ovšem toto jsou prázdné proklamace, 
protože pro investora/developera končí 
jeho role prodejem záměru jednotlivým 
uživatelům nebo obyvatelům. 

V článku mě silně zarazil odhad  
200 osobních automobilů rezidentů. 
A zde nabádám k obezřetnosti a ověření 
tohoto faktu, protože podcenění množ
ství může mít zásadní dopad jak na nové 
a stávající obyvatele, tak na okolí. Důle
žité je i to, že číslo nic neříká o tom „jak 
moc auta jezdí“, tedy o tom, jaká bude 
intenzita provozu na přilehlé komuni
kační síti. Podcenění vstupních dat může 
znamenat diametrální rozdíl v počtu 
vozidel. Příklad uvádím v závěru dopisu.

Investor/developer zpravidla chce vy
tvořit co největší zisk, tedy zrealizovat co 
nejméně záležitostí nad rámec projektu. 
Jediný, kdo má možnost ho usměrnit 

a nastavit směřování projektu jako celku, 
je příslušné město. Právě to ho musí 
tlačit do optimálního řešení pro budoucí 
i stávající uživatele/obyvatele. Úkolem 
města je nastavení pravidel a podmínek, 
za kterých záměr schválí, aby byl pro
spěšný zejména pro obyvatele.  

V našem příkladu investor/deve
loper nechce, aby vozidla jezdila přes 
železniční přejezd ani přes přilehlý 
průmyslový areál a ten tak mohl zůstat 
oddělený, uzavřený. Investor/develo
per musí tedy hledat jiné možnosti. 
Nejdříve zkusí využít stávající nevyho
vující a nedostatečnou infrastrukturu, 
posléze přijde s „nápravným“ opatře
ním; tedy s opatřením, které je schopný 
realizovat s minimálními náklady. Ze 
zkušenosti se většinou jedná o realizaci 
okružní křižovatky, přidání jízdního 
pruhu, doplnění chodníku atp. To ale 
není koncepční řešení, které by fun
govalo. V lepším případě k funkčním 
řešením dochází až na základě tlaku 
ze strany města. V našem případě by 
řešením mohlo být doplnění podjezdu 
nebo nadjezdu či vykoupení a demolice 
objektů a rozšíření stávajících komuni
kací atd. V horším případě developer 
provede rozfázování záměru tak, aby se 

neposuzoval jako celek, ale pouze po 
menších částech.   

Ani v případě koncepčního řešení 
problému s cenou okolo 100 mil. Kč 
(např. nadjezd/podjezd), což jsou  
obrovské peníze, se nejedná, v kontextu 
více než miliardového projektu, o ne
reálnou investici. V našem případě by 
řešení pomohlo zároveň i více než  
80 firmám v areálu a zvýšilo by celkovou 
hodnotu, využitelnost i atraktivnost 
areálu pro další rozvoj. Přestože v cel
kovém posouzení může být i výrazná 
investice obhajitelná, investor/developer 
sám s tímto řešením nepřijde, protože 
by ukrajoval ze svého zisku. Původcem 
myšlenky proto musí být město. Město 
musí být tím, kdo investora/developera 
dotlačí k nalezení udržitelného řešení.

My jen doufáme, že i nové vedení 
města se po letošních komunálních vol
bách postaví k Územnímu plánu odpo
vědně a nepodlehne osobnímu kouzlu 
zástupců investorů a developerů. n

Jakub Semián, za BEZPEČNÁ VLTAVSKÁ, z. s.

Vaše zahrada
               od projektu 

   po údržbu
          kvalita se zárukou 

Projekce a realizace zeleně
Automatické závlahové systémy
Zahradní jezírka – koupací, okrasná
Předpěstované travní koberce
Dřevěné altány, pergoly, paluby
Kamenné zídky, dlažby, opěrné zdi

BAOBAB – péče o zeleň s.r.o. I Rýznerova 3/24, 252 62 Únětice
mobil: 731 659 881 I tel./fax.: 224 319 917 I e-mail: realizace@baobab.cz
www.baobab.cz  

Facebook “f ” Logo RGB / .ai Facebook “f ” Logo RGB / .ai

 zahradybaobab

AUTOSERVIS 
Přílepská 1707 a 1233, Roztoky
Kompletní zajištění STK včetně měření EMISÍ. 
Opravy vozů všech značek – mechanické opravy, 
autoelektrika, servisní prohlídky, výměna oleje, 
diagnostika, výměna skel, servis klimatizace 
a dezinfekce ozonem, montáž příslušenství, 
zabezpečení vozu, opravy brzd, výměna výfuku, 
oprava podvozku, výměna tlumičů a pérování. 
Zajistíme opravu havarovaného vozu včetně 
zastupování v jednání s pojišťovnou. Seřízení 
geometrie na moderním 3D zařízení. Zdarma 
zapůjčení náhradního vozu.
Kontakt:
Miroslav Vejbora: 731 862 462 
Josef Čížkovský: 731 151 334 
STK EMISE: 233 910 042 
servis@autohouser.cz

PNEUSERVIS 
Přílepská 1233, Roztoky
Prodej pneumatik a disků všech značek, typů 
a rozměrů pro auto, moto, nákladní, stavební, 
hobby a speciální vozy. Montáž a opravy pneu na 
moderních strojích s použitím nových technologií. 
Diagnostika kontrolních systémů tlaku v pneu. 
Uskladnění pneumatik a jejich servis. Odborná 
konzultace při výběru a prodej příslušenství. Přímé 
zastoupení prémiových značek pneumatik a disků.
Kontakt:
Lumír Novotný: 774 151 334,  
lumir.novotny@autohouser.cz 
Michal Kmoch: 608 638 173
PRODEJ A SERVIS: 220 911 128

AUTODÍLY
Přílepská 1233, Roztoky
Prodej širokého sortimentu náhradních  
dílů na většinu značek, zajistíme i originální 
náhradní díly. Spolupráce s dodavateli –  
AUTO KELLY, APM, ACI, ELIT, INTER CARS,  
MG PARTS, STAHLGRUBER a další.  
Velkoobchod a maloobchod, autodíly  
dovezeme až do vaší dílny.
Kontakt:
Martin Franc: 739 465 534 
martin.franc@autohouser.cz 
Pavel Ondrák: 731 151 343 

www.autohouser.cz

Nezkrácenou verzi dopisu  
najdete na www.libcice.cz v záložce  
Libčické noviny/ Co se nevešlo.
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Zvýšená intenzita dopravy bude představovat zásadní zátěž obyvatel  
a povede ke vzniku nebezpečných dopravních situací. 



MÍSTO KONÁNÍ: náplavka / farní zahrada /  
sokolské venkovní hřiště / areál Kuželník / fotbalové hřiště Letky
Změna programu vyhrazena.

MĚSTO LIBČICE NAD VLTAVOU DĚKUJE ZA SPOLUPRÁCI:  
Oddíly Sokol Libčice / AFK Libčice / Český svaz chovatelů /  
Římskokatolická farnost Roztoky / Lunapark Helfer Praha

MĚSTO LIBČICE NAD VLTAVOU VÁS ZVE NA 

LIBČICKÉ 
POSVÍCENÍ

Sledujte www.libcice.cz

  NEDĚLE 21. 8.  
17.30 Mše svatá za farnost
18.30 Komentovaná prohlídka kostela

  PÁTEK 26. 8.  
13.00 Lunapark / 19.00 Schovanky, host EV-Band

  SOBOTA 27. 8.  

8.00 Výstava drobného zvířectva / 10.00 Lunapark
SPORT: 9.00 Házená / 17.00 Fotbal

KONCERT:  18.30 DOMINIKA & BAND 

21.30 Prague Queen 
23.30 DJ Kojda

21.00 Ohňostroj

  NEDĚLE 28. 8.  
8.00 Výstava drobného zvířectva
10.00 Lunapark

KOSTEL SV. BARTOLOMĚJE:
14.30 Modlitba za farnost 
15.00 Mše svatá za město 
16.30 Komentovaná prohlídka

SPORT: 16.00 Fotbal 

  PONDĚLÍ 29. 8. 
17.00 Rumtorád Pěkná


